
Rada Gminy w Orońsku 

Protokół nr XVI/2025 

XVI sesja w dniu 30 kwietnia 2025 r. 

 

1. Otwarcie obrad sesji 

Obrady XVI sesji Rady Gminy w Orońsku otworzył o godz. 17:20 Przewodniczący Rady 

Gminy w Orońsku Pan Jarosław Molenda witając Radnych, Wójta Gminy Pana Sylwestra 

Różyckiego, Sekretarz Gminy Panią Monikę Czubak oraz wszystkich biorących udział w 

obradach. Obrady zakończono o godz. 18:06 tego samego dnia. 

 

Przewodniczący Rady Gminy na protokolanta obrad powołał Panią Martę Gruszczyńską. 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że w obradach uczestniczy 13 Radnych, co 

stanowi quorum do podejmowania prawomocnych uchwał Rady Gminy. 

 

W posiedzeniu wzięło udział 13 członków. 

Obecni: 

1. Małgorzata Burek 

2. Emil Gawin 

3. Monika Głuch 

4. Julita Grduk 

5. Wiesława Kaczyńska 

6. Paweł Matysiak 

7. Mariusz Mirecki 

8. Jarosław Molenda 

9. Grzegorz Siemieniec 

10. Adam Stańczyk 

11. Mariusz Wojcieszak 

12. Bożena Wojtyniak 

13. Artur Zasada 

    Nieobecni: 

1. Michał Kapusta 

2. Bogdan Zdon 

 

2. Zatwierdzenie porządku obrad 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy są jakieś wnioski do porządku obrad? 

Nikt nie zabrał głosu. 



 

3. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 

a) przyjęcia i przekazania do organu regulacyjnego projektu regulaminu dostarczania 

wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Orońsko; 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jarosław Molenda wyjaśnił, że potrzeba podjęcia tej 

uchwały wynika bezpośrednio z zapisów ustawy o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i 

zbiorowym odprowadzaniu ścieków, która nakłada obowiązek opracowania i przyjęcia 

takiego regulaminu. Poinformował, że regulamin został wcześniej opracowany, a uchwała 

w tej sprawie została podjęta 29 marca 2019 r. jako Uchwała Nr VI/33/2019. Zaznaczył 

jednak, że uchwała ta została w całości uchylona na mocy wyroku Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego, po uprzednim zaskarżeniu jej przez prokuraturę. Przewodniczący 

zwrócił się do Wiceprzewodniczącej Rady Gminy z prośbą o odczytanie treści wyroku, aby 

wszyscy radni mogli zapoznać się z jego uzasadnieniem i zrozumieć powód obecnego 

procedowania uchwały. Dodał, że wyrok zapadł 7 kwietnia 2022 r., a więc przez niemal trzy 

lata nie został dopełniony ustawowy obowiązek, co obecnie Rada stara się naprawić. 

 

Pani Małgorzata Burek odczytała treść wyroku (załącznik nr 1 do protokołu).  

 

Przewodniczący Rady Pan Jarosław Molenda wskazał, że liczba zarzutów była znacząca, a 

samo uzasadnienie wyroku – znacznie obszerniejsze niż analizowany regulamin. Zwrócił 

uwagę, że przez ostatnie trzy lata nie podjęto skutecznych prób usunięcia uchybień 

wskazanych przez organ nadzoru, a działania naprawcze zostały wdrożone dopiero 

niedawno. Przewodniczący poinformował, że 5 marca br., z upoważnienia Wójta, 

Kierownik Referatu Rozwoju Gospodarki Komunalnej przedłożył do Rady Gminy projekt 

nowego regulaminu, który nie tylko usuwa wcześniej wskazane uchybienia, ale także 

uwzględnia obowiązującą nowelizację ustawy. Przewodniczący zwrócił się do Wójta z 

prośbą o komentarz dotyczący przedłożonego projektu regulaminu. 

 

Wójt Gminy Pan Sylwester Różycki odniósł się do przebiegu prac komisji i podkreślił, że 

poprzednia wersja regulaminu wywoływała kontrowersje, m.in. w zakresie 

odpowiedzialności za przyłącza. Wskazał, że zgodnie z aktualnym stanem prawnym, za 

przyłącza od granicy nieruchomości odpowiada właściciel nieruchomości, chyba że umowy 

nie zostały jeszcze aneksowane. Taka sytuacja dotyczy ok. 20% z ok. 2000 przyłączy na 

terenie gminy. Wójt podkreślił, że nieuregulowany stan prawny generuje wysokie koszty 

dla gminy, szczególnie w przypadkach, gdy właściciele nieruchomości zabudowują 

infrastrukturę wodociągową. Z tego względu w nowym regulaminie przyjęto rozwiązania 

zgodne z obowiązującym stanem prawnym. Wójt poinformował również, że regulamin 



musi zostać uchwalony przed złożeniem wniosków taryfowych do Wód Polskich w ramach 

trzyletniego cyklu aktualizacji opłat. Podkreślił, że obecnie trwa porządkowanie rozliczeń, 

a mieszkańcy mają możliwość uregulowania zaległości lub uzyskania zwrotów nadpłat, 

zanim zostaną wprowadzone nowe stawki. Zaapelował o mobilizację w zakresie 

uregulowania należności, aby uniknąć trudności księgowych przy przejściu na nową taryfę. 

 

Poruszony został również temat możliwości wdrożenia systemu zdalnego odczytu 

wodomierzy. Wójt Gminy Pan Sylwester Różycki poinformował, że koszt wymiany 

jednego licznika oscyluje między 500 a 800 zł, co w skali całej gminy stanowiłoby koszt 

rzędu miliona złotych. Wskazał jednak, że samorząd poszukuje zewnętrznych źródeł 

finansowania i planuje wdrożenie pilotażowego programu montażu 30 liczników z 

możliwością zdalnego odczytu. System ten znacząco skróciłby czas odczytu (z 2–2,5 

miesiąca do 2 dni) i poprawiłby kontrolę nad zużyciem wody. Wójt zaznaczył, że urządzenia 

elektroniczne dostarczają szczegółowych informacji o stanie liczników, plombach i 

potencjalnych nieszczelnościach, co wyeliminuje błędy i niejasności związane z ręcznym 

odczytem lub podawaniem stanu telefonicznie. Podsumowując, podkreślił, że działania 

Gminy mają na celu dostosowanie lokalnych regulacji do obowiązującego prawa i poprawę 

efektywności zarządzania siecią wodno-kanalizacyjną. 

 

Przewodniczący Rady Pan Jarosław Molenda potwierdził, że projekt nowego regulaminu 

został skierowany pod obrady Komisji Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego, Promocji i 

Aktywności Społecznej, która analizowała go na posiedzeniu w dniu 21 marca br. W 

związku z nieobecnością Przewodniczącego tej Komisji, Przewodniczący poprosił 

Wiceprzewodniczącą Komisji Małgorzatę Burek, o zreferowanie stanowiska Komisji w 

sprawie projektu regulaminu. 

 

Pani Małgorzata Burek poinformowała, że Komisja Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 

projekt regulaminu. W głosowaniu wzięło udział 5 osób – 4 głosowały „za”, jedna była 

przeciw. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jarosław Molenda poinformował, że po otrzymaniu 

opinii Komisji, skierował pismo do Dyrektora Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej 

Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie w Warszawie z prośbą o 

zaopiniowanie projektu regulaminu. Pismo zostało wysłane w dniu 8 kwietnia. W 

odpowiedzi Wody Polskie wezwały Radę Gminy do uzupełnienia braków formalnych, 

wskazując, że wniosek był niekompletny, ponieważ nie zawierał uchwały Rady Gminy. W 

konsekwencji Wody Polskie uznały, że pismo nie ma mocy prawnej, i zażądały przedłożenia 



uchwały Rady Gminy w sprawie przyjęcia i przekazania projektu regulaminu do organu 

regulacyjnego. Przewodniczący poinformował, że obecne posiedzenie Rady Gminy zostało 

zwołane właśnie w celu rozpatrzenia projektu stosownej uchwały. Dodał, że Radni mogli 

wcześniej zapoznać się z projektem uchwały oraz z załączonym do niej projektem 

regulaminu za pośrednictwem portalu eSesja. 

 

Wójt Gminy Pan Sylwester Różycki wyraził nadzieję, że nie będzie konieczne 

rozpoczynanie całego procesu od początku, ponieważ termin na uzupełnienia braków 

formalnych minął w dniu poprzedzającym obrady – kiedy to na sesji miała być 

procedowana między innymi ta uchwała. Dodał, że podjęcie uchwały jest konieczne dla 

uzyskania opinii Wód Polskich. Zaapelował również do Radnych, aby w przypadku 

zauważenia jakichkolwiek błędów formalnych, zgłaszali je wcześniej – do 

Przewodniczącego Rady lub Biura Rady – aby uniknąć opóźnień i konieczności ponownego 

procedowania dokumentów. Na zakończenie Wójt poinformował, że jeżeli uchwała 

zostanie podjęta podczas bieżącego posiedzenia, zostanie ona niezwłocznie przesłana do 

Wód Polskich. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Pan Jarosław Molenda ponowił pytanie, czy Radni 

zapoznali się z projektem uchwały i załącznikami, i zapytał, czy istnieje potrzeba 

odczytywania ich treści. Po uzyskaniu odpowiedzi, że nie ma takiej potrzeby, zarządzono 

przejście do głosowania nad uchwałą w sprawie przyjęcia i przekazania projektu 

regulaminu do organu regulacyjnego. 

 

Głosowano w sprawie: przyjęcia i przekazania do organu regulacyjnego projektu 

regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Orońsko; 

Wyniki głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: ZA (13) Małgorzata Burek, Emil Gawin, Monika Głuch, Julita Grduk, 

Wiesława Kaczyńska, Paweł Matysiak, Mariusz Mirecki, Jarosław Molenda, Grzegorz 

Siemieniec, Adam Stańczyk, Mariusz Wojcieszak, Bożena Wojtyniak, Artur Zasada 

NIEOBECNI (2) Michał Kapusta, Bogdan Zdon 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Uchwała Nr XVI/106/2025 Rady Gminy w 

Orońsku z dnia 30 kwietnia 2025 r. w sprawie: przyjęcia i przekazania do organu 

regulacyjnego projektu regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie 

Gminy Orońsko została przyjęta. 

 



4. Zamknięcie obrad 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że porządek obrad sesji został wyczerpany. 

Podziękował wszystkim za udział w obradach i zamknął obrady XVI sesji Rady Gminy 

w Orońsku. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

         Protokołowała                                                          Przewodniczący Rady Gminy 

 

    Marta Gruszczyńska                                                            Jarosław Molenda 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Pełne nagranie z XVI sesji dostępne pod adresem: http://www.bip.oronsko.pl/ w zakładce – „nagrania z sesji”. 

http://www.bip.oronsko.pl/















































